

No. 38544. Multilateral

ROME STATUTE OF THE
INTERNATIONAL CRIMINAL COURT.
ROME, 17 JULY 1998 [*United Nations,
Treaty Series, vol. 2187, I-38544.*]

WITHDRAWAL*

Philippines

*Deposit of instrument with the Secretary-
General of the United Nations: 17 March
2018*

Date of effect: 17 March 2019

*Registration with the Secretariat of the
United Nations: ex officio, 17 March 2018*

**No UNTS volume number has yet been determined for
this record.*

N° 38544. Multilatéral

STATUT DE ROME DE LA COUR PÉNALE
INTERNATIONALE. ROME, 17 JUILLET
1998 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol.
2187, I-38544.*]

RETRAIT*

Philippines

*Dépôt de l'instrument auprès du
Secrétaire général de l'Organisation
des Nations Unies : 17 mars 2018*

Date de prise d'effet : 17 mars 2019

*Enregistrement auprès du Secrétariat de
l'Organisation des Nations Unies :
d'office, 17 mars 2018*

**Le numéro de volume RTNU n'a pas encore été établi
pour ce dossier.*

[ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS]

“17 March 2018

Excellency,

The Government of the Republic of the Philippines has the honor to inform the Secretary-General, in his capacity as depositary of the Rome Statute of the International Criminal Court, of its decision to withdraw from the Rome Statute of the International Criminal Court in accordance with the relevant provisions of the Statute.

The Philippines assures the community of nations that the Philippine Government continues to be guided by the rule of law embodied in its Constitution, which also enshrines the country's long-standing tradition of upholding human rights.

The Government affirms its commitment to fight against impunity for atrocity crimes, notwithstanding its withdrawal from the Rome Statute, especially since the Philippines has a national legislation punishing atrocity crimes. The Government remains resolute in effecting its principal responsibility to ensure the long-term safety of the nation in order to promote inclusive national development and secure a decent and dignified life for all.

The decision to withdraw is the Philippines' principled stand against those who politicize and weaponize human rights, even as its independent and well-functioning organs and agencies continue to exercise jurisdiction over complaints, issues, problems and concerns arising from its efforts to protect its people.

Please accept, Excellency, the assurances of my highest consideration.

[Signed]
Alan Peter S. Cayetano
Secretary of Foreign Affairs”

[TRANSLATION – TRADUCTION]

Le 17 mars 2018

Monsieur le Secrétaire général,

Le Gouvernement de la République des Philippines a l'honneur d'informer le Secrétaire général, en sa qualité de dépositaire du Statut de Rome de la Cour pénale internationale, de sa décision de se retirer du Statut conformément aux dispositions applicables de celui-ci.

Les Philippines assurent la communauté internationale que leur gouvernement reste guidé par les principes de la primauté du droit inscrits dans leur Constitution, qui consacre également la longue tradition de respect des droits fondamentaux perpétuée par le pays.

Le Gouvernement affirme sa volonté de lutter contre l'impunité des auteurs d'atrocités criminelles, nonobstant son retrait du Statut de Rome, d'autant plus que les Philippines disposent de lois punissant ces crimes. Le Gouvernement demeure déterminé à assumer sa responsabilité première, qui est de veiller à la sécurité à long terme de la nation afin de promouvoir le développement général à l'échelle du pays et de garantir à tous une vie décente et digne.

Cette décision de retrait découle de la position ferme adoptée par les Philippines à l'encontre de ceux qui utilisent les droits de l'homme à des fins politiques et en font une arme, alors que les organes et organismes indépendants et efficaces du pays demeurent compétents pour traiter les plaintes, questions, problèmes et préoccupations qui résultent des activités destinées à protéger le peuple.

Veillez agréer, Monsieur le Secrétaire général, les assurances de ma très haute considération.

ALAN PETER S. CAYETANO
Ministre des affaires étrangères